

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-03-04-17]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 24, 2003 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

E. Abergel
D. Clipsham
A. François
J. Kowal
E. Mahant
K. Mintz
S. Schoenfeld
V. Stepnowski
S. Yemane

S. Arend
M. De Santis
Y. Frenette
M. Macaulay
A. Mandel
T. Moore
C. Silva
Y. Szmidt
S. Ziaian

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 24 octobre 2003 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

J.-C. Bouhénic
J. Drexler (Chair/Présidente)
V. Hildebrand
K. McRoberts
I. McDonald
E. Raventos
D. Simeoni
D. Uritescu
D. Mazzeo

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

J. Drexler reminded members of the various vacant seats on the Nominations Committee, the Committee on Enrolments and Retention, and the Policy and Planning Committee. She invited members to nominate somebody or to volunteer themselves. D. Clipsham agreed to stand for the Nominations Committee.

Following a suggestion by D. Clipsham, the Chair noted that a call for nominations to fill up the vacancies would be sent out and that nominations would be closed at the next Faculty Council, on November 21, 2003.

1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 40.

J. Drexler rappelle aux membres qu'il y a encore des postes vacants au sein du comité de mises en candidature, du comité chargé du recrutement et de la fidélisation, et du comité de direction et planification. Elle invite les membres à faire une nomination ou à se porter volontaire. D. Clipsham accepte de siéger au sein du comité de mises en candidature.

Suite à une suggestion de D. Clipsham, la présidente note qu'une demande de mises en candidature pour combler les sièges vacants sera envoyée et que les mises en candidature seront fermées lors de la prochaine séance du Conseil, le 21 novembre 2003.

2. Minutes of the previous meeting

▪ September 26, 2003 – FC-03-04-06

One amendment was made: page 3, under the Associate Principal's (Student Services) remarks, 2nd paragraph to read: She also noted that this year more 1st year students have received entrance scholarship. The minutes as amended were then **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's remarks

The Principal reported that as of October 22, Glendon registered a Full-time equivalent of 1766 FFTE and that the quality of the students for this year was considerably higher. Glendon benefited with the double cohort and should capitalize on this situation.

He noted that Glendon was also moving in the right direction and this would be helpful when Senate APPC will be making its final review this Fall on the implementation of the planning framework objectives approved by Senate in 1998.

He mentioned some of the successful lectures which were held at Glendon and thanked those who participated. With regards to the restoration of the Glendon Manor, he noted that the anticipated showcase would bring about 20,000 visitors at Glendon next year. This would help in making Glendon better known.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 26 septembre 2003 – FC-03-04-06

Il y a un changement : à la page 3, sous la rubrique Remarques de la principale adjointe (services aux étudiants), on doit lire au 2^e paragraphe : Elle note aussi que, cette année, un plus grand nombre d'étudiants de 1^e année ont reçu une bourse d'entrée. Le procès-verbal ainsi amendé est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Les remarques du principal

Le principal annonce qu'en date du 22 octobre, Glendon avait l'équivalent à temps plein de 1766 EFTP et que la qualité des étudiants inscrits cette année était remarquablement meilleure. Glendon a bénéficié de la double cohorte et devrait tirer parti de cette situation.

Il note que Glendon va également dans la bonne direction, ce qui sera très utile lorsque le CDPU du sénat fera un examen final cet automne de la mise en application des objectifs du cadre de planification approuvés par le sénat en 1998.

Il mentionne aussi quelques unes des conférences très réussies qui se sont tenues à Glendon et remercie ceux qui y ont participé. En ce qui concerne la restauration du manoir Glendon, il note que l'exposition prévue attirera environ 20 000 visiteurs à Glendon l'année prochaine. Ceci aidera à mieux faire connaître Glendon.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum

A. François presented the submissions. The following courses were **approved**.

- **English** – GL/EN2020 3.0 (EN)
Introduction to Rhetoric and Composition
- **Multidisciplinary Studies** –
GL/NATS/CDNS1600 6.0 (EN)
Science of Flight
- **Psychology** – GL/PSYC/SOSC3600
3.0 (EN) Psychology and Law;
GL/PSYC/NATS/LIN3640 3.0 (EN)
Psychological Studies of Language;
GL/PSYC/NATS/LIN3640 3.0 (FR)
Psycholinguistique
- **School of Women’s Studies** –
GL/WMST1500 6.0 (EN) Women’s
Lives Today: Issues and Experience

The following courses were withdrawn as concerns were raised with regards to the change of level proposed in the submissions: GL/ENGL/LIN3603 3.0 (EN) and GL/ENGL/LIN3604 3.0 (EN)

All the other courses associated with LIN [from the English Department (p. 10-11 and p. 14-27), French Studies Department (p. 28-42), Hispanic Studies Department (p. 43-45), Linguistics and Language Studies, (p. 46-72), Multidisciplinary Studies, (p. 74), and Philosophy Department, (p. 75-78)] were withdrawn as concerns were raised with regards to course re-numbering and lack of consultation with units concerned.

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes d’études

A. François présente les soumissions. Les soumissions suivantes sont **approuvées**.

- **Anglais** – GL/EN2020 3.0 (EN)
Introduction to Rhetoric and Composition
- **Études pluridisciplinaires** –
GL/NATS/CDNS1600 6.0 (EN)
Science of Flight
- **Psychologie** – GL/PSYC/SOSC3600
3.0 (EN) Psychology and Law;
GL/PSYC/NATS/LIN3640 3.0 (EN)
Psychological Studies of Language;
GL/PSYC/NATS/LIN3640 3.0 (FR)
Psycholinguistique
- **L’École des études des femmes -**
GL/WMST1500 6.0 (EN) Women’s
Lives Today: Issues and Experience

Les cours suivants sont retirés des soumissions car on questionne leur changement de niveau :
GL/ENGL/LIN3603 3.0 (EN) et
GL/ENGL/LIN3604 3.0 (EN)

Tous les autres cours associés avec LIN [du département d’anglais (p. 10-11 et p. 14-27), du département d’études françaises (p. 28-42), du département d’études hispanique (p. 43-45), du programme de linguistique et sciences du langage (p. 46-72), du département d’études pluridisciplinaires, (p. 74), et du département de philosophie (p. 75-78)] sont retirés car on questionne les nouveaux numéros et le manque de consultation avec les unités concernées.

(b) Policy and Planning Committee

- Report - Don Valley West Kyoto Compliant initiative [FC-03-04-15]

S. Schoenfeld presented, for information, the report contained in document FC-03-04-15 and talked briefly about the projects involved. He pointed out that PPC produced this report in order to inform members of Council on its ongoing work in progress activities. He noted that PPC had undertaken to organize three Town Hall meetings as a consultative process with the Glendon Community.

- Motion re: Nomenclature – [FC-03-04-16]

The motion was tabled until a future meeting.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:30 p.m.

(b) Comité de direction et planification

- Rapport – Initiative Kyoto de Don Valley Ouest [FC-03-04-15]

S. Schoenfeld présente, pour information, le rapport contenu dans le document FC-03-04-15 et parle brièvement des projets concernés. Il souligne que le CDP a produit ce rapport pour tenir au courant les membres du Conseil des activités en cours. Il note que le CDP a entrepris d'organiser trois assemblées publiques locales pour consulter la communauté de Glendon.

- Motion : Nomenclature – [FC-03-04-16]

La proposition est renvoyée à une prochaine séance.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 30.